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اصغر جهانگیر سخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری 
با رسانه های داخلی به بیان آخرین وضعیت برخی از 
پرونده های قضایی پرداخت و به سوالات خبرنگاران 

پاسخ داد.
وی ابتدا طی ســخنانی ضمن تبریک پیروزی مردم 
فلسطین در نبرد با رژیم صهیونیستی و پذیرش آتش 
بس توسط اسراییل همچنین تســلیت حادثه ترور  

دوقاضی عالی رتبه دستگاه قضایی، گفت:
ترور این دو شخصیت نشان داد قوه قضاییه برای تامین 
امنیت کشور تا پای جان قضات خود ایستاده و اینکه 
دشمن در موقعیت انفعال قرار گرفته است. علاوه براین 
نشان داد که قضات ما بر علیه فساد مصمم تر از همیشه 
به راه خودش ادامه می دهد، اما همه ملت در هر سطح 
و رده ای که هستند باید نسبت به ورود نفوذ نفوذی ها 

مراقب و هشیار باشند.
وی افزود: امروز دشــمنان ملت ایران در تلاشند تا با 
جنگ رســانه ای ناامیدی را به روحیه جامعه تزریق 
کنند. امروز بــا رمز وحدت می توانیم بر مشــکلات 

پیروز شویم.
جهانگیر بیان داشت: ملت بزرگ ایران در صحنه های 
مختلف انقلاب نشان داده که پشــتیبان و یار نظام و 
انقلاب اسلامی است. و به زودی در مراسم ۲۲ بهمن 
جهان را غافلگیر خواهد کرد و پرده توهم دشــمن را 

پاره خواهد کرد.
سخنگوی قوه قضائیه در ادامه پیرامون کاندیداتوری 
افراد دارای پرونده قضایی برای انتخابات  فدراسیون 
فوتبال، بیان داشــت: صرف داشــتن پرونده قضائی 
نمی توان مانع شرکت در انتخابات شد مگر اینکه فیفا 
برای پرونده های باز قضایی ممنوعیت و محدودیتی 
در نظر گرفته باشد که این موضوع را باید فدراسیون 

فوتبال پیگیری کند.
آخرین وضعیت پرونده ســقوط بالگرد سید ابراهیم 
رئیسی نیز از دیگر سوالات مطرح شده بود که جهانگیر 
در پاسخ به آن گفت: پرونده سانحه رئیس جمهور در 
سازمان قضایی نیروهای مسلح در حال بررسی است 

و  تاکنون ادله و شواهدی که نشــان دهنده اقدامات 
خرابکارانه و تروریســتی بوده  به دست نیامده است و 

تحقیقات ادامه دارد.
 اصغر جهانگیر درباره انتشار خبری مبنی بر صدور حکم 
اعدام برای تتلو نیز اعلام کرد: فعلا حکم جدیدی صادر 
نشده و آخرین اخبار در مورد حکم این محکوم همان 

اطلاع رسانی های قبلی است. 
ســخنگوی عدلیه همچنین درباره پرونــده دیالیز 
صفاقی که منجر به فوت چند نفر شــده بود نیز بیان 
داشت: وظیفه دســتگاه قضائی ارائه گزارش نیست 
بلکه رسیدگی به هر گزارشی است که ارسال می شود، 
همچنین ملاحظه مســتندات و جمع آوری دلایل و 

در نهایت تصمیم گیری و صدور و ابلاغ رأی می باشد.
وی توضیح داد: در این خصوص پرونده ای تشکیل شد 
که شرکت سرم ســازی ثامن متهم بود و با قرار عدم 
صلاحیتی که توسط دادگستری استان تهران در روز 
۳ مهرماه صادر کرد، پرونده به استان خراسان رضوی 

ارسال شد. در حال حاضر هم این پرونده در شعبه ۲۶۴ 
بازپرسی مشهد مطرح رسیدگی است. 

جهانگیر اضافه کرد: باتوجه به عدم وصول پاسخ برخی 
استعلامات از جمله علت تامه فوت تعدادی از متوفیان 
و استعلاماتی که از سازمان بازرسی مبنی بر کیفیت 
ارتکاب بزه جرح صورت گرفته فعــلًا تفهیم اتهام در 
پرونده موسوم به دیالیز صفاقی صورت نگرفته که به 
محض تکمیل شــدن دلایل، تفهیم اتهام به متهمان 

صورت خواهد گرفت.
وی خاطرنشــان کرد: بنابراین تعللی در رسیدگی به 
این پرونده صورت نگرفته و فرآیند قضایی روند خود 
را طی می کند که در وقت لازم نیز اطلاع رسانی لازم 

صورت می گیرد.
 دستگیری ۵ نفر از مدیرانی که در حوزه قانون هوای 
پاک دستگیر شدند، نیز از دیگر موضوعات مطرح شده 
ای بود که جهانگیر درباره جزئیات محکومیت این افراد 
طی توضیحاتی گفت: پس از صدور کیفرخواســت از 

سوی دادســرای تهران پرونده ای در مجتمع قضائی 
کارکنان دولت تحت رسیدگی قرار گرفته که در این 
خصوص چند نفر متهم شناخته شدند. یکی از معاونان 
سازمان ملی استاندارد به اتهام سوءاستفاده از مقام و 
موقعیت شغلی مرتبط با تکالیف مقرر در ماده ۲ قانون 
هوای پاک و یکی از معاونــان وزیر نفت به اتهام ترک 
فعل و عدم انجام تکالیف قانونی خــود درباره تدوین 
استانداردهای ملی در رابطه با بنزین، نفت گاز و روغن 
موتور و عدم ارائه آنها به سازمان ملی استاندارد متهم و 

محکومیت پیدا کرده است.
جهانگیر ادامه داد: متهم دیگر نیز یکی از معاونان وزارت 
نیرو است که به اتهام سو اســتفاده از مقام و موقعیت 
شــغلی از حیث عدم عمل به وظایف و تکالیف مقرر 
در ماده ۲۳ آئین نامه فنــی در زمینه کنترل کیفیت 
آلودگی گازهای خروجی نیروگاه های مازوت سوخت 
محکوم شده است. نفر بعد یکی از معاونان سازمان ملی 
استاندارد ایران به اتهام سو استفاده از مقام و موقعیت 
شغلی از طریق ترک فعل نسبت به تکالیف قانونی مقرر 

در ماده ۷ قانون مذکور محکوم شده است.
نفر بعدی یکی از معاونان سازمان حفاظت محیط زیست 
است که به اتهام سو استفاده از مقام و موقعیت شغلی از 
طریق ترک فعل و عدم عمل به وظایف قانونی خود که 
مکلف بوده ظرف مدت ۶ ماه استاندارد تخصصی کیفی 
تجهیزات کاهش دهنده آلایندگی وسایل نقلیه را تهیه 
کند و به سازمان استاندارد ارائه کند که انجام نداده متهم 

شناخته شده اند و سپس محکوم شدند.
وی اعلام کرد: دادگاه به استناد ماده ۵۷۶ قانون مجازات 
اسلامی هر یک از متهمان را به ۳ سال انفصال از خدمات 
دولتی محکوم کرده است در مرحله تجدید نظر، چون دو 
نفر از این افراد با حکم بازنشستگی روبه رو شده بودند، 
مجازات انفصال آنها تبدیل به جزای نقدی شده است. 
علاوه بر اینها یک پرونده دیگر نیز با ۹ نفر از مدیران سطوح 
مختلف در رابطه با قانون هوای پاک تشکیل شده است که 
ترک فعل هایی را داشتند. این پرونده در شعبه بازپرسی 
جرایم کارکنان دولت در حال حاضر در حال رسیدگی 
است و پس از اینکه نتایج مشــخص شد اطلاع رسانی 

صورت خواهد گرفت.

 داماد خانواده قاتل
 از آب در آمد 

نســل فردا: بامداد دوشــنبه یکم بهمن ماه، 
کارکنان انتظامات یکي از بیمارستان هاي تهران 
از طریق تماس تلفني با مأموران کلانتري 1۴۶ 
حکیمیه، مرگ مشکوک مرد سالخورده اي را روي 

تخت بخش اورژانس گزارش کردند. 
رئیس پلیس آگاهي تهران بزرگ از دستگیري 

داماد به اتهام قتل پدرزن، خبر داد.
ســردار »علي ولیپــور گودرزي«رئیس پلیس 
آگاهي تهران بزرگ اظهار کرد: به دنبال اعلام این 
خبر، تیمي زبــده از کارآگاهان اداره دهم پلیس 
آگاهي تهران بزرگ  ، راهي سردخانه بیمارستان 
شدند و جسد مرد سالخورده اي را مشاهده کردند 
که براثر ضربه چاقو به قتل رسیده بود؛ بررسي هاي 
اولیه هم نشــان مي داد که مقتــول در جریان 

درگیري با داماد خود قرباني جنایت شده است.
این مقام ارشد انتظامي تصریح کرد:بدین ترتیب 
اقدامات اطلاعاتي آغاز و مشخص شد، قاتل که در 
یکي از بیمارستان هاي تهران کار مي کند، پس 
از ارتکاب جنایت به آنجا رفته اســت که همین 
سرنخ کافي بود تا متهم در یک قدمي بازداشت 

قرار بگیرد.
سردار گودرزي  متذکر شد: کارآگاهان اداره دهم 
پلیس آگاهي تهران بزرگ پس از کشف این سرنخ 
مهم، بي درنگ راهي بیمارستان موردنظر شدند 
و متهم را هنگامي که در حال استراحت بود، به 

دام انداختند.
وي افزود: متهم در جریــان تحقیقات مقدماتي 
صراحتاً به قتل اعتراف کرد و ماجــرا را اینطور 
توضیح داد، ما در یک ساختمان زندگي مي کنیم. 
من و همسرمشاجره اي داشــتیم. در این میان، 
پدرزنم براي پي بردن به دلیل این بحث به خانه 
ما آمد. وقتي او پرسید که مشکل چیست، من با 
لحني عصبي پاسخ دادم. این مسئله باعث شد که 
او با زنجیر به سمت من حمله کند و ضربه اي به 
کمرم وارد کند. براي دفاع از خود، مجبور شدم 
چاقویي بردارم؛ اما هرگز قصد آســیب جدي یا 

کشتن او را نداشتم.
این مقام ارشد انتظامي تصریح کرد: پس از پایان 
تحقیقات جنایي و اعترافــات متهم، کارآگاهان 
اداره دهم پلیس آگاهــي تهران بزرگ مأموریت 
یافتند تا با اقدامات اطلاعاتي، بررسي هاي خود 

را در رابطه با این پرونده ادامه دهند.
سردار گودرزي گفت: جسد مقتول براي معاینات 
دقیق تر به پزشکي قانوني منتقل شد و  تحقیقات 

همچنان ادامه دارد

 پرونده تاثیر معدل
 در کنکور باز شد 

نسل فردا: جلسه نهصد و دوازدهم شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در حالی برگزار شد که یکی از ۴ 
دستور جلسه آن بررسی »مصوبه تاثیر معدل در 
کنکور« بود. مصوبه کنکور که از ســال 1۴۰۲ با 
تاثیر قطعی ۴۰ درصدی پایه دوازدهم و در سال 
1۴۰۳ با تاثیر قطعی ۵۰ درصدی پایه دوازدهم با 
هدف افزایش عمق یادگیری عملیاتی شد و قرار 
بود برای ســال 1۴۰۴ با تاثیر ۶۰ درصدی )۴۰ 
درصد پایه دوازدهــم و ۲۰ درصد پایه یازدهم( 

اجرا شود، روز گذشته دستخوش تغییراتی شد.
مصوبه »تاثیــر معــدل در کنکور« بــا وجود 
دو ســال اجرا و انتقادات بســیار با چالش هایی 
مواجه شد تا جایی که پرونده آن مجددا باز و در 
دســتگاه های ذی ربط از جمله وزارتین علوم و 
آموزش و پرورش، شورای عالی انقلاب فرهنگی و 
مجلس مورد بررسی قرار گرفت که با پیشنهادات 
مختلفی از ســوی هر یک از این دستگاه ها برای 
رفع ایرادات روبرو شد که در نهایت با رای اعضای 
شورای عالی انقلاب فرهنگی مقرر شد »سوابق 
تحصیلی پایه دهم در کنکور حذف و صرفا سوابق 
پایه هــای یازدهم و دوازدهم« در لحاظ شــود؛ 
رایی که جزئیات و زمان اجــرای آن هنوز اعلام 
نشده اســت.این مصوبه که مخالفان اصلی آن 
دانش آمــوزان بودند، در نهایت در جلســه ای با 
رای اعضای شورا به حذف »سوابق تحصیلی پایه 
دهم در کنکور« و درنظرگرفتن سوابق پایه های 

یازدهم و دوازدهم به اتمام رسید

گردشگری سالمند به نام ایران 
ثبت جهانی می شود 

نسل فردا: سازمان بهداشــت جهانی رویکرد 
جدید شهرسازی را تحت عنوان شهر دوستدار 
ســالمند معرفی کرده اســت که در این شهر، 
برنامه ریزی هــا و سیاســتگذاری هایی صورت 
می گیرد که در آن سالمندی سالم فعال تحقق 
یابد. در این شــهر تــلاش بر مناسب ســازی و 
دســترس پذیری افراد دارای معلولیت و حتی 
سالمندان اســت.رئیس دبیرخانه شورای ملی 
ســالمندان، برنامه این دبیرخانــه را برای اجرا 
و توسعه طرح »شــهر دوستدار ســالمند« در 
استان های مختلف کشور تشریح کرد.وی با بیان 
اینکه شورای ملی سالمندان نیز به دنبال محیطی 
برای حمایت بهتر از سالمندان است تا آنها بتوانند 
بدون کمک دیگران و به صورت فعال در جامعه 
مدنی به طور عادلانه از فرصت های متعدد زندگی 
استفاده کنند، افزود: در حال حاضر جمعیت ایران 
رو به سالمندی است، این درحالیست که پیش از 
این، بسیاری از کشورهای جهان که جمعیت شان 
رو به سالمندی بوده در این طرح شرکت کرده و 
شهر خود را برای دسترسی ســالمندان به انواع 

خدمات مناسب سازی کرده اند.
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 کاهش اسید اوریک بدن 
 با روش های طبیعی

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

از جمله عوامل خطر افزایش سطح اسید اوریک 
می توان به شرایط ســلامتی، رژیم غذایی و 
ژنتیک اشــاره کرد. می توانید با محدودیت 
مصرف برخی غذاها و نوشیدنی ها سطح اسید 

اوریک را کاهش دهید.
اسید اوریک یک محصول زائد طبیعی است که 
در نتیجه هضم غذاهای حاوی پورین تشکیل 
می شود. پورین ها در برخی غذاها خیلی زیادند 

و در بدن تشکیل و تجزیه می شوند.
معمولاً بدن اسید اوریک را به واسطه کلیه ها 
و ادرار فیلتر می کنــد. در صورت مصرف زیاد 
پورین یا در صورت عدم توانایی بدن در حذف 
سریع این محصول جانبی ممکن است اسید 

اوریک در خون تجمع یابد.
سطح استاندارد اســید اوریک زیر ۶.8 میلی 
گرم در دســی لیتر )mg/dL( می باشد. سطح 
اســید اوریک بالا )بیش از ۶.8 میلی گرم در 
دسی لیتر( هیپراوریســمی نامیده می شود، 
که باعث نقرس و اســیدی شدن زیاد خون و 

ادرار می شود.
در ادامــه در مــورد شــرایط و عواملــی که 
منجر به تجمع اســید اوریک در بدن شده و 
چگونگی کاهش سطح اســید اوریک به طور 
 طبیعی اطلاعاتی ارائه داده ایــم. با ما همراه

 باشید.
محدودیت مصرف غذاهای که سرشار از پورین

باید مصرف اســید اوریــک را کاهش دهید. 
غذاهای سرشار از پورین عبارتند از گوشت ها، 
غذاهای دریایی و سبزیجات. همه این غذاها 

هنگام هضم به اسید اوریک تبدیل می شوند.
از مصرف غذاهای سرشــار از پورین از جمله 
موارد زیر خودداری کنید یــا مصرف آنها را 

کاهش دهید:
*گوشت قرمز

*گوشت های اندام
*ماهی
*طیور

طبق نتایج حاصل از تحقیقات انجام شده در 
سال ۲۰۲۰، کاهش مصرف سبزیجات سرشار 

از پورین تاثیری بر سطح اسید اوریک ندارد.
حذف مصرف شکر

فروکتوز قند طبیعی موجود در میوه و عسل 
اســت. بدن با تجزیه فروکتوز پورین ها را آزاد 
کرده و باعث افزایش ســطح اســید اوریک 

می شود.
جالب اســت بدانید که فروکتــوز موجود در 
نوشــیدنی ها ســریعتر از قندهــای موجود 
در غذاهــای کامل قابل جذب هســتند زیرا 
نوشیدنی ها فیبر، پروتئین یا سایر مواد مغذی 

را ندارند.
با این راه کارهــا میزان شــکر مصرفی تان را 

کاهش دهید:
*مصرف غذاهای کامل بیشتر

*محدودیت مصرف غذاهای فرآوری شده و 
بسته بندی شده

*بررسی برچسب مواد غذایی از نظر قندهای 
افزوده

*رفع میل به شکر با استفاده از میوه های تازه
*جایگزینی نوشیدنی های شــیرین با آب، 
نوشیدنی های شیرین نشده یا قهوه بدون قند

نوشیدن آب بیشتر
نوشــیدن مایعات زیاد به کلیه هــا برای دفع 
سریع تر اسید اوریک کمک می کند. کلیه ها 
مســئول فیلتر حدود ۷۰ درصد اسید اوریک 

در بدن هستند.
نوشــیدن آب کافی از کلیه ها حمایت کرده 
و خطر ابتلا به ســنگ کلیه با اسید اوریک را 

کاهش خواهد داد.
نوشیدن قهوه

طبق نتایج حاصل از تحقیقات انجام شده در 
سال ۲۰1۶، قهوه سطح اسید اوریک سرم را به 

دو روش اصلی کاهش می دهد:
*با آنزیمی کــه پورین هــا را در بدن تجزیه 
می کند رقابت کرده و به کاهش میزان تولید 

اسید اوریک کمک می کند.
*به افزایش سرعت دفع اســید اوریک بدن 

کمک می کند.
مدیریت وزن

مدیریت قند خون
مصرف فیبر بیشتر

مصرف ویتامین C بیشتر
منبع:

Source: https://www.healthline.com/
health/how-to-reduce-uric-acid#faq

یافته ها

فردا  سامانه بارشی از غرب وارد کشور می شود  محموله بزرگ روغن آفتاب  گردان در راه است  بازسازی امکانات موجود خوابگاه های متاهلی 
 نسل فردا: بر اساس تحلیل آخرین نقشه های پیش یابی هواشناسی طی دو روز پنجشنبه و 
جمعه )۴ و ۵ بهمن ماه( آینده در غالب مناطق کشور جو پایدار خواهد بود و انتظار می رود طی 

این دو روز به تدریج در شهرهای صنعتی غلظت آلاینده های جوی افزایش یابد.
وی ادامه داد: جمعه سامانه بارشی از غرب وارد کشور می شود و مناطقی از غرب و شمال غرب 
را تحت تاثیر قرار می دهد. این سامانه شنبه )۶ بهمن ماه( سبب بارش در نیمه غربی کشور 
خواهد شــد.رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا اضافه کرد: 
یکشنبه )۷بهمن ماه( بارش در غرب، جنوب غرب، ارتفاعات البرز مرکزی، دامنه و ارتفاعات 

زاگرس، غرب سواحل دریای خزر، شمال فارس و جنوب اصفهان ادامه خواهد داشت.

نسل فردا: با بازسازی یک سری از فضاها، خوابگاه های متاهلی ایجاد می کنیم، نه اینکه 
الان خوابگاه بسازیم بلکه امکانات موجود را بازســازی می کنیم.رجبعلی برزویی رئیس 
دانشــگاه فرهنگیان درباره اقدامات انجام شده این دانشــگاه برای ایجاد خوابگاه هایی 
دانشجویی گفت: تلاش شده تا ۲۲ بهمن حداقل در دو تا سه استان و برای مهر سال آینده 
در تمام استان ها حداقل چند بلوک خوابگاه متاهلی را بازسازی کنیم.وی با بیان اینکه این 
امر یکی از برنامه های جدی دانشگاه فرهنگیان است افزود: برای بهمن ماه از اعتبار داشته ای 
استفاده می کنیم.رئیس دانشگاه فرهنگیان ادامه داد: دانشگاه فرهنگیان دارای اولویت های 
بزرگی است و در بحث درآمدزایی، رویکرد استفاده از ظرفیت خیرین را پیش گرفته است. 

نسل فردا: محموله بزرگ روغن آفتاب  گردان  از کشور آرژانتین وارد کشور شده بود که 
پس از نمونه برداری و انجام آزمایشات متعدد از سوی ســازمان غذا و دارو، عدم قابلیت 
مصرف انسانی این روغن ها مورد تأیید قرار گرفت.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان، 
گفت: محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی غیر قابل مصرف انســانی با دستور قضایی به 
کشور مبدأ مسترد شده است.مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگستری هرمزگان همچنین 
با بیان اینکه محموله مذکور با هزینه فروشنده خارجی عودت داده شده است، تصریح کرد: 
بر این اســاس محموله ۴۴ هزار تنی روغن خوراکی سالم از همین نوع از سوی فروشنده 

جایگزین شده و وارد کشور خواهد شد.

خبر ویژهخبر روز

محمدحسین محزونیه / گروه  جامعه  بنابر قانون جدید و اصلاحات انجام شده در صدور گواهینامه برای 
news@ naslefarda.net  متقاضیان، مقرر شده بود آزمون آیین نامه حذف شود، اما نه برای

همه متقاضیان. متأسفانه، برخی از اخبار منتشر شده از طرف 
رئیس پلیس راهور فراجا این شبهه را ایجاد کرده بود که آزمون آیین نامه برای تمام افراد حذف شده است.

ماجرای حذف آزمون آیین نامه راهنمایی و رانندگی طی روزهای اخیر به یکی از جنجالی ترین موضوعات 
رسانه ای تبدیل شد؛ در حالی که این مسئله، سوء برداشت  رسانه ای بوده است و حذف کلی آزمون آیین نامه 
صحت ندارد. مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور اعلام کرد: این موضوع در واقع سوءبرداشت رسانه ای بوده که 
باعث شد نگرانی هایی در میان متقاضیان ایجاد شود. سردار حسینی رئیس پلیس راهور فراجا در توضیح 
این موضوع گفت: حذف آزمون آیین نامه از مراحل دریافت گواهینامه رانندگی تنها برای افرادی امکان پذیر 
است که پیش تر در آزمون آیین نامه قبول شده و یک بار گواهینامه دریافت کرده اند.به عبارتی، این تسهیل 
فقط شامل حال کسانی می شود که پیش از این گواهینامه ای داشته اند و یک بار آزمون آیین نامه را با موفقیت 
گذرانده اند. وی تأکید کرد: این قانون شامل افرادی که برای اولین بار قصد دریافت گواهینامه دارند، چه برای 
موتورسیکلت و چه برای خودرو )گواهینامه پایه ۳ و ۲(، نمی شود و آنان ملزم به شرکت در آزمون آیین نامه 
خواهند بود. همچنین، برای دریافت گواهینامه پایه 1 نیز، حتی در صورتی که افراد گواهینامه پایه ۳ یا ۲ 
را دارا باشند، آزمون آیین نامه الزامی است. بر اساس گزارش پلیس راهور، بنابراین، خبر حذف کلی آزمون 

آیین نامه صحت ندارد و تنها شامل شرایط خاصی برای متقاضیان پیشین می شود

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان اصفهان، گفت: حل  نسل فردا / گروه  جامعه 
news@ naslefarda.net  موضوع اقتصادی مددجویان، اولویت اول برای این نهاد اســت و

کسب و کارهایی که توجیه اقتصادی داشته باشد دارای اهمیت 
است. 

 احمد رضایی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان، با تاکید به توجیه 
اقتصادی کسب و کارهای کوچک، اظهار داشت: ســامانه حیات کمیته امداد با هدف حمایت از کسب و 
کارهای خرد، کارآفرینی و خوداشتغالی، راه اندازی شده و متقاضیان استفاده از خدمات اشتغال این نهاد 

در این سامانه درخواست خود را ثبت می کنند.  
احمد رضایی با اشــاره به اینکه امکان ثبت نام در ســامانه حیات برای متقاضیان اشتغال در دهک های 
یک تا پنج فراهم است، ادامه داد: امسال طبق بخشــنامه ها ارائه خدمت به متقاضیان اشتغال، با اولویت 

مددجویان است و ۳۰ درصد نیز به غیرمددجویان اختصاص می یابد.   
وی به اولویت سنجی سامانه حیات اشاره کرد و افزود: ثبت تقاضاهای مددجویان تحت حمایت معیشت 

بگیر در اولویت پرداخت تسهیلات اشتغال قرار دارند. 
معاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد اســتان اصفهــان، امســال تاکنون هــزار و ۲۰۶ میلیارد 
تومان تســهیلات اشــتغالزایی به متقاضیان پرداخت شــده، گفت: این نهاد با هدف پایداری اشتغال 
 خانوارهای مددجویی، پس از ارائه تســهیلات به متقاضیان، از ســه تا پنج ســال بر طــرح ها نظارت 

دارند. 

 حذف آزمون آیین نامه راهنمایی و رانندگی
 یا  سوءبرداشت رسانه ای 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان اصفهان: 
اولویت سنجی سامانه حیات براساس توجیه اقتصادی کسب انجام می شود 

زهرا وفایی/ گروه  جامعه 
news@ naslefarda.net 

انتقال پایتخت از تهران به سایر نقاط کشور موضوعی 
تقریباً چهل ساله اســت که این بار در دولت مسعود 
پزشــکیان به طور جدی مطرح شــده و آن طور که 
سخنگوی پاستور می گوید سواحل مکران گزینه مورد 
تائید و تاکید برای تغییر پایتخت می باشد. نسل فردا 
درخصوص ابعاد مختلف این طرح، نظرات و تحلیل 
تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی را جویا 

شد که درادامه می خوانید:
روح اله متفکر آزاد عضو هیئت رئیسه مجلس:

 هنوز راجع بــه انتقال پایتخت چیزی به دســت ما 
نرسیده است و قاعدتاً اگر بیاید در کمیسیون تخصصی 
مورد بحث قرار می گیرد و اظهار نظرهای تخصصی 
اخذ و منتشــر خواهد شــد. تا به این لحظه داده ای 
نداریم و فقط صحبت های رسانه ای در اختیار ما قرار 
داده شــده یعنی تا الان از رسانه ها موضوع را متوجه 
شدیم. بنابراین اطلاعاتی در اختیار نداریم که بتوانیم 
اظهار نظر کنیم. با این حال به نظرم حواشی مطرح 
شــده می تواند به صورت کارشناسی چه دردولت و 
چه مجلس بررسی شــود و نتیجه اش به سمع و نظر 

مردم برسد.
مهدی طغیانی نائب رئیس کمیسیون اقتصادی:
بحث انتقال پایتخت یک کاری است که باید ابعادش 
دیده و سنجیده شود، باید هزینه هایش برآورد شود، 
به ویژه در حوزه زیرساخت و حمل و نقل و سکونت 
وپدافند غیر عامل آن و بسیاری از جوانب ریز و درشت 

و دیگر. به نظرمن باید ابعاد این کار را از هر نقطه ای 
که می خواهیم انتخاب کنیم اول باید ببینیم که خود 
همین منطقه انتخابی بعداً برایمان دردسر ساز نشود. 
ضمن اینکه از طرفی مسائل تهران هم باید حل شود، 
اصلاً بر فرض اینکه تهران دیگر پایتخت نباشد بالاخره 
یکی از شهرهای مهم ایران که باقی می ماند. حتی آن 
کشورهایی هم که پایتخت شان را جابه جا کردند شهر 
قبلی شان را که از بین نبردند، بنابراین باید مشکلات 
تهران را هم حل کنند. البتــه از جنبه اقتصادی فکر 
نمی کنم در منطقه مکران بشود بتوان از این کارها کرد 
و خروجی خوب اقتصادی از آن گرفت، چون کشور 
ما پهناور است واینکه ببریم پایتخت را یک گوشه ای 

از کشور بگذاریم به نظر من، اثر بخش نخواهد بود.
عبدالجلال ایری سخنگوی کمیسیون عمران:

انتقال پایتخــت از ســمت آقای رئیــس جمهور 
همینطوری دارد مطرح می شود بدون اینکه مطالعه ای 
درباره اش کرده باشــیم. چند بــار گفتیم که قبل از 
طرح این موضوع با کمیســیون عمران مجلس هم 
مشورت کنید و خب قرار شده که در هفته های آینده 
این مشاوره ها را انجام شود. البته این بحث در سطح 
مجلس مطرح نیست واز جزئیات آن اطلاعی نداریم 
و درســطح کمیسیون جلســه ای درباره اش برگزار 
نکردیم، امــا اگر از ما نظری خواســتند قاعدتاً ورود 

خواهیم داشت. اما درسطح دولت این موضوع مطرح 
است و خب نمی دانیم برچه مبنایی می خواهند انجام 
دهند، انتقال پایتخت بودجه می خواهد و به یک سری 
مصوبات نیاز دارد که بایــد مجلس بدهد. به نظرمن 
انتقال پایتخت طرح خوبی است و باید اتفاق بیفتد 
وقتی خوب اســت که برمبنای مطالعات تخصصی 
باشد نه اینکه تصمیمات خلق الساعه بگیریم و بلند 
شویم بگوئیم چون آب و برق و گاز نیست باید پایتخت 
جابجا شــود. شــاید این ضعف ها در درون مدیریت 
شهری و شهرداری ها باشد و لازم باشد که آن ها رفع 
شود. لذا باید ابتدا بررسی کنیم که آیا انتقال پایتخت 
توجیه اقتصادی برای دولــت دروضع موجود دارد یا 
خیر. ضمن اینکه به نظرم باید برویم دنبال رفع عیوبی 
که درزیرســاخت ها وجود دارد. البته بسترهای این 
کار دربرنامه هفتم طراحی شــده است که پایتخت 
اقتصادی را به طریقی منتقل کنیم ولی اینکه در کدام 
نقطه از کشور باشــد و چه ویژگی هایی داشته باشد 
هنوز بررسی و کارشناسی نشده است. این نکته را هم 
با توجه به حواشی مطرح شده پیرامون انتخاب منطقه 
مکران بگویم که؛ چنانچه بــرای همه مردم منفعت 
داشته باشد می توان گفت مکران گزینه خوبی است. 
لذا هدف باید کشــور و ملت باشد و نه خدایی نکرده 

اهداف شخصی و گروهی، باید قانون را اجرا کنند.

عبــاس قدرتی عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه:

انتقال پایتخت یک کار نشدنی است چون هیچ مطالعه 
علمی و تخصصی درباره اش صورت نگرفته اســت، 
این یک شوخی بوده و نباید از تریبون رسمی مطرح 
می شد چون برای مردم انتظار ایجاد می شود. از نظر 
پدافند غیرعامل هم که نگاه کنیم این موضوع نشدنی 
است، می خواهند پایتخت را با این همه امکانات به 
مکران یا هر نقطه دیگر انتقال بدهند، خب آیا مثلًا 
بحث امنیتی آن را مطالعه کرده اند؟ بنابراین به این 
راحتی ها نیست که پایتخت از این جا به آن جا برود. 
از دولتی های عزیز خواهشمندیم که تا موضوع پخته 
نشده به مردم حرفی نزنید، این کارجالب نیست. از 
ســخنگوی دولت و معاون اجرایی و همه بزرگواران 
خواهشمندیم که تا موضوع پخته نشده حرفی نزنند 
و ذهن مردم را بی جهت درگیر نکنند. مردم خودشان 
در وضعیت اقتصادی بدی قرار دارند با این حرف ها 
ذهن شان متلاطم می شود که دارد چه اتفاقی می افتد 
در حالی که این کار حداقل حالا حالاها نشدنی است. 
باید به مجلس بیاید مجلس نظر بدهد چکش کاری 
شود. اینکه به توسعه دریا محور فکر کنیم کار خوبی 
است، اینکه شلوغی تهران و آلودگی بیش از حدش 
امان همه را بریده مساله واضحی است که باید برایش 
چاره جویی درستی شود و شــخصاً با کلیات انتقال 
پایتخت مخالف نیستم ولی تاکیدمان این است که 

بدون بررسی های دقیق نباید قدمی برداشت.

بهارستانی ها درباره انتقال پایتخت چه می گویند؟


